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Zastupnica u Skupštini Kantona Sarajevo 

Sarajevo, 07.11.2023. 

Dostaviti: 

Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Kanton Sarajevo 

Skupština Kantona Sarajevo 

n/r Predsjedavajući g. Elvedin Okerić 

 

Uputiti: 

Vlada Kantona Sarajevo 

Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo 

Direkcija za puteve Kantona Sarajevo 

 

 

PREDMET: ZASTUPNIČKA INICIJATIVA 

 

Poštovani, na osnovu člana 213. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo ("Službene 

novine Kantona Sarajevo", broj 41/12 - Drugi Novi prečišćeni tekst, 15/13, 47/13, 47/15, 48/16, 

9/20, 14/20, 16/22), Vladi Kantona Sarajevo, odnosno gore navedenom ministarstvu i Direkciji 

za puteve KS, upućujem zastupničku inicijativu za:  

1. HITNU izradu i usvajanje Plana promocije, efikasnije usluge i osiguranja svih 

kritičnih tački na željezničkoj infrastrukturi na teritoriji Kantona Sarajevo 

 

 

OBRAZLOŽENJE:  

Nakon što je Vlada Kantona Sarajevo donijela odluku o uspostavljanju željezničkog 

putničkog saobraćajana na teritoriji Kantona Sarajevo, što jedna važna mjera za pojačanje 

kapaciteta javnog saobraćaja u Kantonu Sarajevo, koja je veoma uspješno realizovana na nekim 

od putnih pravaca željezničkog putnog saobraćaja potrebno je uraditi evaluaciju provođenja 

ove mjere da bi se riješili svi problemi. Naime u realizaciji ove mjere došlo je do određenih 

problema prouzrokovanih neadekvatnim ulaganjem u sigurnosne mjere, mjere promocije kao i 

mjere poboljšanja uslova željezničkih stanica pa i planiranje premještanja ili izgradnje novih 

željezničkih stanica da bi se obezbjedilo da ova mjere što bolje zaživi u praksi što uveliko može 

pomoći kod smanjenja gužvi ali i efikasnijeoj povezanosti svih mjesta stanovanja sa svim 

dijelovima Kanotna. 

Potrebno je u novom planu prepoznati najbolje kanale komunikacije i promocije ove 

vrste javnog prevoza. takođe je važno da se uradi revizija svih stanica jer su neke u 

neadekvatnom stanju a neke bi trebalo da se premjeste odnosno da se planiraju nove stanice 

prema kapacitetima i potrebana novih stambenih naselja naslonjenih na postojeću željezničku 

infrastrukturu. 



Na žalost uvođenjem ove mjere došlo je do neželjenih nesreća u kojima su naši 

sugrađani izgubili svoje živote radi zastarjelih sistema signalizacije ali i neadekvatno riješenih 

pješačkih ili automobilskih prelaza preko željezničkih pruga. 

U nedelju 05. novembra se desila saobraćajna nesreća u naselju Lješevo u poginule dvije 

osobe, u augustu je poginula jedna sugrađanka u Briješću, u novembru 2021 godine poginula 

je djevojčica u naselju Donja Vogošća na putu za školu. Takođe smo svjedočili nesrećama u 

opštini Hadžići i Vogošći što je važno da izbjegnemo adekvatnim planiranjem. 

Iz tog razloga smatram da je važmo da Ministarstvo saobraćaja KS i Direkcija za puteve 

KS hitno izrade Plan promocije, efikasnije usluge i osiguranja svih kritičnih tački na 

željezničkoj infrastrukturi na teritoriji Kantona Sarajevo. Plan treba da sadrži i dio sa 

finansijskim detaljima kako bi se isti mogao iskomunicirati sa višim nivoima vlasti u BiH da bi 

se sinergijom budžetiranja obezbjedilo održivo i odgvorno finansiranje budućih prepoznatih 

mjera i aktivnsoti. 

  

S poštovanjem  
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